
 

  

Slovo starosty 

 

Upozornění majitelům nemovitostí 

V poslední době dochází k rozporům mezi majiteli 

nemovitostí a vedením Města, kdy si majitelé 

nemovitostí staví oplocení svých pozemků bez 

zaměření hranic a souhlasu majitele sousedního 

pozemku – Města Osečná. Je to hlavně v případech, 

kdy soukromý pozemek sousedí s veřejnou 

komunikací. Tam je přece vždy nutný souhlas a 

povolení majitele veřejné komunikace. Vždyť přece 

chceme, aby byly naše komunikace v pořádku, 

přehledné a s dostatečnými krajnicemi pro případný 

úklid sněhu a nikoliv, aby zde byl dlouhodobě 

uskladněn stavební materiál, dřevo apod.  

Jen bych chtěl připomenout, že občanský zákoník č. 

89/2012 Sb. stanovuje pro stromy přesahující výšku 3 

metry přípustnou vzdálenost od společné hranice 

pozemku 3 metry.  

Dalším nešvarem je sázení keřů, stromů a zeleně na 

pozemcích Města, a to buď na krajnice komunikací, 

na hráze rybníků či na parkové plochy. Tento způsob 

„pomoci občanů“ nám stěžuje údržbu veřejné zeleně 

a vytváří našim pracovníkům veliké problémy. 

Kupříkladu někdo vysadí stromek za plot své 

nemovitosti k obecní cestě, dva tři roky se o něj stará 

a poté se o stromek přestane zajímat. Za  dvacet let si 

na tento již vzrostlý strom napíše stížnost, že je nutné 

ho odstranit a že zde překáží. Pracovníci Města musí 

strom pokácet, kdy to v některých případech bývá 

velmi problematické vzhledem k sousedním 

nemovitostem a vedením inženýrských sítí na 

sloupech. Proto důrazně žádám všechny občany a 

majitele nemovitostí, aby v případě touhy vysazení 

zeleně kontaktovali našeho pracovníka pana 

Františka Bušu. Jsme si vědomi, že samotná letní 

údržba zeleně není zrovna přírodě blízká (hluk 

křovinořezů apod.), ale dosud nemáme prostředky, 

abychom tuto řešili jinak. Co se týče zimní údržby, je 

jasné, že nemůže být najednou sníh odstraněn ze 

všech lokalit. Prioritou i nadále musí být okolí zdejší 

školy a Selská ulice. 

 

Jak možná všichni sledujete, dokončuje se výstavba 

splaškové kanalizace v ulici Truhlářská. Řada z Vás 

je již na kanalizaci připojena, až na několik občanů, 

kteří se z různých důvodů ještě nepřipojili. 

S provozem splaškové kanalizace nám vznikly i 

provozní problémy, a to v určitě době vhazování 

vlhčených ubrousků do odpadu, které zahlcovaly naši 

čističku. Tento nešvar z velké části odpadl a nyní 

nastal další problém, a to vylévání zbytkových tuků 

do odpadu. Tento tuk se v potrubí usazuje do té míry, 

až dojde k jeho ucpání a vytváří tzv. špunty dlouhé až 

několik metrů. Tyto vytvoří bariéru a splašky 

neodtékají. 

Již ve smlouvách je přece jasně napsáno, že tyto 

tuky do odpadu nesmějí přijít. Naposledy k tomuto 

došlo ve stoce v ulici Dolní selská, kdy došlo 

k totálnímu ucpání kanalizace. Co provozovateli 

v těchto případech zbývá: zavolat čistící vůz a 

zaplatit několik tisíc korun a poté, když se toto stane 

vícekrát, zvýšit cenu stočného na úhradu těchto 

zbytečných událostí. Druhým řešením je přiměřené 

chování jednotlivých uživatelů a předcházení těmto 

událostem. Do budoucna uvidíme, které řešení 

zvítězí. 

 

 

 

Pokračování na druhé straně



 

  

Dětské dopravní hřiště 

Všichni jste si možná všimli, že se po několika 

pokusech podařilo zrealizovat dětské hřiště pro naše 

nejmenší v prostorách dvoru naší základní školy. 

Z původní asfaltové rozrušené plochy se podařilo 

vybudovat nový areál s dopravním hřištěm a herními 

prvky, který bude sloužit nejen našim malým 

předškolákům a školákům, ale i široké veřejnosti. 

Mimo jiné zde byla instalována podzemní nádrž na 

dešťovou vodu, která bude využívána především pro 

zavlažování.  

V pátek dne 3. září od 15.00 hodin proběhne 

slavnostní otevření dětského hřiště a tímto bychom 

Vás chtěli srdečně pozvat. 

 

Stavební uzávěry ulic 

Ulice Truhlářská je z důvodu budování splaškové 

kanalizace uzavřena v průběhu měsíců srpna až 

listopadu roku 2021. 

Ulice K Pramenům je uzavřena z důvodu opravy 

povrchu komunikace v měsících srpen až listopad 

2021. 

Dále přepokládáme, že Ulice Horní selská, Dolní 

selská a U Potoka budou z důvodu rozsáhlých 

rekonstrukcí povrchů uzavřeny od března do srpna 

roku 2022. 

Obyvatelé těchto ulic budou určitým způsobem 

omezeni v přístupu ke svým nemovitostem. Proto 

bych chtěl všechny vyzvat, aby případné problémy 

řešili se zástupci stavebních firem provádějících 

stavební práce. Dovoluji si všechny dotčené občany 

požádat o jistou shovívavost ke vzniklé situaci. Tyto 

problémy určitě nahradí pozdější pohoda a pohled na 

hezké okolí v těchto lokalitách. 
 

Navyšující se množství odpadů 

Každoročně stoupá množství vytvořeného odpadu 

našimi občany. V roce 2020 bylo na skládku uloženo 

197 tun odpadu a naši občané platí poplatek 500 Kč 

za osobu a rok, přičemž je tento poplatek ve stejné 

výši již řadu let. Senioři a děti měli úlevu od placení 

svozu odpadu, avšak kontrolní orgán nám tuto 

možnost zrušil. Bohužel množství vyprodukovaného 

odpadu je čím dál vyšší. Město tak musí za své 

občany doplácet v nebývalé výši svoz odpadů. Dále 

v souvislosti se změnou zákona o odpadech a 

s rostoucí inflací vzrostly náklady na odvoz a 

likvidaci odpadů o 100%! Pro porovnání je to 

v konkrétních číslech takto: v roce 2020, tedy za celý 

rok, Město Osečná zaplatilo za odvoz a likvidaci 

odpadu celkem 1.061.000,-Kč, v roce 2021 a to k 30. 

6., což je teprve polovina celého roku, Město Osečná 

zaplatilo za odvoz a likvidaci odpadu již 1.073.000,-

Kč.  

Tuto skutečnost Vám tímto dávám na vědomí, kdy 

se celá situace dle mého názoru dá částečně řešit 

snížením množství vytvořeného odpadu, což je možné 

například důslednějším tříděním papíru. 

Vždyť například naše základní škola pořádá 2x do 

roka sběr papíru, kartonů a pomerančové kůry a 

bylin. Město také v rámci Mikroregionu zajistilo 

kompostéry na bioodpad, které nejsou na zahrádkách 

jen pro ozdobu, ale mají sloužit k tomu, aby jej 

občané využívali pro uložení bioodpadu z domácností 

a zahrad. Jen vyvezení jednoho kontejneru bioodpadu 

stojí obec 20 000,- Kč. Chápu, že je samozřejmě 

jednodušší ořezat větve a další, bohužel i 

nebiologický odpad, odvézt na prostranství k 

hromadě za fotbalové hřiště. To se mi však do 

budoucna jeví jako neúnosné a domnívám se, že 

finanční prostředky vynaložené do odpadového 

hospodářství můžeme využít lépe, jako kupříkladu 

vklad do naší infrastruktury. 

 

Jiří Hauzer, starosta 

 
 

Studie veřejného prostranství kolem bytových 

domů v Dolní selské 

Město Osečná ve spolupráci s architektem Ing. 

arch. MgA. Michalem Valertem zpracovává studii 

regenerace veřejného prostranství kolem bytových 

domů v Dolní selské. Studie je zaměřena především 

na tyto oblasti: dopravu a zpevněné plochy 

(parkování, chodníčky, atd.), zeleň, odpady, 

osvětlení, náplň centrálního prostoru a mobiliář. 

Na konci roku 2020 proběhlo dotazníkové šetření, 

které nám posloužilo jako podklad při zpracování 

návrhu studie. Bohužel z důvodů koronavirové 

pandemie nebylo možné tento návrh veřejně 

projednat s občany. Protože nám to již situace 

umožňuje, bude na nejbližším veřejným zasedáním 

v aule Radnice občanům představen výsledek 

dotazníkového šetření a návrh studie. Přesné datum 

projednání bude ještě upřesněno (předpoklad konec 

měsíce 09/2021). Na základě tohoto společného 

setkání by měla vzejít finální podoba studie. Po 

schválení studie zastupitelstvem města bude pak 

moci Město Osečná žádat o dotace na postupnou 

regeneraci tohoto veřejného prostranství. 

Byl bych velmi rád, kdyby se ti, kterých se to týká a 

co se o problém zajímají, tohoto zasedání zúčastnili. 

Jiří Hauzer ml.



 

  

Mikroregion Podralsko rozdával 

kompostéry, Osečná dostala 53 

kusů 
 

V červnu roku 2020 podal 

Mikroregion Podralsko pro obce 

Brniště, Cetenov, Dolní Krupá, Dubá, 

Dubnice, Hamr na Jezeře, Mimoň, 

Okna, Osečná a Zákupy již druhou 

žádost o dotaci v rámci operačního 

programu životního prostředí pod 

názvem „Předcházení vzniku odpadů 

v Mikroregionu Podralsko – fáze II“. 

Jednalo se o pořízení zahradních 

kompostérů pro občany výše 

zmíněných obcí a měst. 

Jednotlivé obce včetně Osečné (viz 

také Drak 01/2019) provedly průzkum 

mezi občany a z dotazníků vyplynul 

zájem o celkem 864 zahradních 

kompostérů. Na přelomu roku 2020 a 

2021 bylo vydáno rozhodnutí o 

poskytnutí dotace a následně bylo 

provedeno výběrové řízení na 

dodavatele. Z tohoto vyplynula cena 

5.955.511,–Kč za kompostéry, z nichž 

obce doplatily svůj podíl ve výši 15-ti 

procent z celkové částky. V průběhu 

měsíce června roku 2021 byly 

kompostéry rozvezeny do 

jednotlivých obcí a postupně byly 

předávány zájemcům. 

Mikroregion Podralsko rozdal 

občanům Osečné 53 kusů zahradních 

kompostérů o velikosti 1050 a 1400 

litrů. Ty jsou na 5 let zdarma 

zapůjčeny k užívání domácnostem na 

základě smlouvy, poté přejdou do 

vlastnictví uživatele. 

„Cílem tohoto projektu je pořízení 

technologie pro prevenci vzniku 

odpadu, neb toto je nejlepší současná 

dostupná technologie na trhu v dané 

problematice z hlediska technického a 

ekonomického. Použitím této 

technologie pro předcházení vzniku 

odpadů dojde k významnému kroku v 

rámci trvale udržitelného rozvoje a 

především zlepšení stavu životního 

prostředí“, uvedl předseda 

Mikroregionu Podralsko Jiří Hauzer. 
 

 

Závěr školního roku 2020/21 a rozloučení s 9. třídou 

Ve středu 30. června 2021 proběhlo v zasedací místnosti radnice 

slavnostní předání vysvědčení žákům deváté třídy ZŠ Osečná. 

Dostavilo se 24 vycházejících žáků (z 26) a vzhledem ke 

koronavirové pandemii měli všichni přítomní ochranné roušky nebo 

respirátory. K našim absolventům promluvil pan starosta města Jiří 

Hauzer, ředitel základní školy Mgr. Tomáš Johanovský a třídní 

učitelka Mgr. Věra Hartmanová. Slavnostní událost si nenechala ujít 

ani paní učitelka Iva Sluková – jejich bývalá třídní učitelka na 

prvním stupni. Zároveň s vysvědčením obdržel každý žák speciálně 

upravené tričko jako upomínku na školní léta strávená na ZŠ v 

Osečné. Po slavnostním aktu se všichni žáci vyfotografovali na 

Svatovítském náměstí před radnicí a rozešli se na prázdniny. 

 

Spolkové setkání klubů z Osečné 

Sportovní klub Osečná spolu se Sborem dobrovolných hasičů 

Osečná uspořádal v sobotu 10. července 2021 na fotbalovém hřišti 

SK „Spolkové setkání klubů z Osečné“. Program byl velmi pestrý a 

točil se hlavně kolem fotbalu. Bylo odehráno několik zápasů 

různých družstev – největší ohlas mělo utkání mezi SK a hasiči 

(vlastně hasičkami), výborné výkony podala i mužstva Sršňů, 

Osečné i družstva žáků. Připraveny byly i zajímavé soutěže pro děti i 

dospělé, součástí akce byla také prohlídka zrekonstruovaných kabin. 

Večer pak vystoupila hudební skupina „ADAPTACE“, která hrála k 

poslechu i k tanci až do pozdních hodin. 

 
Ministryně práce a sociálních věcí Jana Maláčová 

navštívila Osečnou 

Dne 20. července 2021 navštívila Osečnou na pozvání starosty 

Jiřího Hauzera ministryně práce a sociálních věcí Jana Maláčová.  

„Seznámili jsme jí s naším sociálním programem pro všechny 

věkové kategorie našich občanů a našimi ambicemi vytvořit zázemí 

pro občany, takzvaný Dům sociálních služeb“, uvedl starosta města 

Jiří Hauzer. 

Paní ministryně se dále zajímala o zapojení nezaměstnaných do 

veřejně prospěšných prací, o spokojenost s pracovníky Úřadu práce 

a v diskusi se dotazovala v čem vidíme problémy a jak situaci 

zlepšit. Padla zde otázka na tvorbu takzvaných sociálních podniků, 

které bohužel nebyly uzákoněny a do konce volebního období se 

záměr nestihne uskutečnit. Taková forma pomoci státu by byla 

velikým přínosem pro naše město, protože by to umožnilo 

zaměstnávání sociálně znevýhodněných občanů na jedné straně, 

kteří jinak nejsou zaměstnatelní, a na druhé straně by město mělo 

zajištěno dlouhodobě potřebný počet pracovníků. Na paní ministryni 

padalo ještě mnoho dotazů našich občanů, na které pohotově 

odpovídala, a po prohlídce zázemí našich pracovníků a podpisu do 

kroniky města se rozloučila a návštěvu ukončila. 



 

  

Město dokončilo dětské dopravní hřiště 

Prostranství mezi budovou základní školy a 

budovou mateřské školy bylo využíváno jako zahrada 

MŠ s provizorním dopravním hřištěm. Prostor tvořil 

rozpadající se asfaltový povrch, na kterém byly 

nakresleny silnice a travnatá plocha, na které byly 

umístěny herní prvky. 

V rámci projektu města „Dětské dopravní hřiště ZŠ 

a MŠ Osečná", došlo k celkové revitalizaci tohoto 

prostranství a k vytvoření funkčního dopravního 

hřiště s herními prvky. Ekologickým přínosem 

projektu bylo vybudování nového systému 

zavlažování zeleně s využitím dešťových vod. 

Od pondělí 26. července 2021 je dětské dopravní 

hřiště otevřeno pro veřejnost v rámci zkušebního 

provozu. Je však nezbytně nutné dodržovat provozní 

řád hřiště! 

Slavnostní otevření dětského dopravního hřiště 

proběhne dne 3. září 2021 od 15.00 hodin. 

Projekt „Dětské dopravní hřiště ZŠ a MŠ 

Osečná" byl realizován za přispění prostředků 

státního rozpočtu ČR z programu Ministerstva 

pro místní rozvoj. 

 

 

 

 
 

PROVOZNÍ ŘÁD HŘIŠTĚ 

Všichni návštěvníci dopravního hřiště jsou povinni se 

seznámit s tímto provozním řádem a dbát jeho pokynů a 

ustanovení. Vstupem souhlasíte s provozním řádem a jeho 

dodržováním. 

Dopravní hřiště mohou využívat děti s rodiči.  

Děti do 6 let mohou vstoupit na dopravní hřiště pouze v 

doprovodu rodičů. 

Dětské dopravní hřiště ZŠ a MŠ Osečná (dále jen 

DDH) je každoročně v provozu od 1. dubna do 31. října. 

V dopoledních / částečně v odpoledních hodinách slouží 

pro volnočasové i výukové aktivity školních a 

předškolních dětí, odpoledne pak jako odpočinková zóna 

pro veřejnost. 

 

Provozní doba dětského dopravního hřiště: 
 

Pro ZŠ, MŠ, ŠD Pondělí – Pátek od 7.00 do 16.00 h. 

Pro veřejnost Pondělí – Pátek od 16.00 do 20.00 h. 

 Sobota – Neděle, Státní svátky od 

8.00 do 20.00 h. 

 Pozn.: V měsících září a říjen se uzavírá 

DDH již v 18.00 hodin! 

Na DDH je povolen vstup pouze v provozní době pro 

veřejnost! 

Bez souhlasu provozovatele není dovoleno používat 

DDH k organizovaným akcím komerčního charakteru. 

 

Návštěvník je povinen: 

- Chovat se ohleduplně tak, aby se předešlo zranění 

vlastnímu i ostatních. 

- Chovat se tak, aby nedošlo ke vzniku požáru. 

- Udržovat pořádek a čistotu. 

- Při jízdě na dopravním hřišti se návštěvníci chovají 

podle pravidel silničního provozu.  

- Dítě mladší 18 let je povinno použít za jízdy na kole 

nebo ostatních dopravních prostředcích ochrannou 

přílbu a mít ji nasazenou a řádně připevněnou na 

hlavě.  

- Dítě do 6 let má povolenou jízdu na kole nebo 

ostatních dopravních prostředcích jen v doprovodu 

dospělé osoby.  

- Respektovat výrobcem herních prvků doporučenou 

věkovou hranici do 15 let. 

- Dodržovat maximální počty osob: 

o Pískoviště - 10 osob 

o Herní věžová sestava – 19 osob 
 

Zjistíte-li jakoukoliv závadu, oznamte ji prosím 

neprodleně na telefonním čísle: +420 485 179 224 nebo na 

e-mail: skola@zsosecna.cz, Základní škola a Mateřská 

škola Osečná.  

Za bezpečnost dětí, které v objektu absolvují 

systematický výcvik, zodpovídá pedagogický pracovník, 

který děti doprovází. Za děti, které navštíví DDH za 

účelem samostatného nepravidelného výcviku, jsou 

odpovědní jejich rodiče nebo odpovědný zástupce, popř. 

jiné pověřené dospělé osoby. 

Provozování společenských her, používání dětských 

atrakcí a samotná jízda na kole a ostatních dopravních 

prostředcích v areálu DDH pouze na vlastní nebezpečí!!! 
 

Základní škola a Mateřská škola Osečná,  

provozovatel a správce dětského dopravního hřiště 

 

 

Na dětském dopravním hřišti je zakázáno: 
 

- Úmyslně poškozovat a znečišťovat prostory DDH a 

jeho vybavení. 

- Používat hřiště či herní prvky, pokud jsou kluzké nebo 

namrzlé. 

- Užívat zařízení při zjištěném poškození a je-li 

vyřazeno z provozu. 

- Vstupovat na herní dopadové plochy s tenkým 

jehlovým podpatkem. 

- Užívat alkoholické nápoje a omamné látky. Pod jejich 

vlivem vstupovat do areálu. 

- Kouřit. 

- Manipulovat s ohněm a zábavnou pyrotechnikou. 

- Vodit či nechat vnikat psy a jiná zvířata. 

- Nocovat a stanovat. 


